
Udviklingshæmmede skal have kontakt til deres børn – og tvangsadoption skal undgås i 

fremtiden 

Socialminister Manu Sareen vil stramme reglerne for tvangsadoption. Sareen vil gøre det nemmere 

for plejefamilierne at overtage børnene, og på den måde mister forældrene retten til at se deres børn. 

Det vil især gå ud over udviklingshæmmede.  

I ULF Ungdom synes vi, at det er en forkert vej at gå. Vi synes, at det er vigtigt, at 

udviklingshæmmede kan have kontakt med deres børn og spille en rolle i deres liv. Vi 

udviklingshæmmede har meget glæde af at se vores børn, og det betyder meget for os. Vi vil ikke 

miste rettigheden til at se vores børn. Barnet har glæde af at kende sine egne forældre og lære dem 

at kende. Vi spiller en positiv rolle i vores børns liv.  

Samtidig synes vi, at man skal satse mere på oplysning og forebyggelse, så vi undgår 

tvangsadoptioner og tvangsfjernelser. Det er den måde, man skal gøre noget ved problemet på 

længere sigt.  

Vi møder mange unge rundt om i landet, der rigtig gerne vil prøve et babysimulatorforløb for at 

finde ud af, hvad det kræver at være forælder. Men i mange tilfælde vil kommunen ikke bruge 

penge på det. Det synes vi er hul i hovedet.  

Det er meget vigtigt, at unge udviklingshæmmede og unge med særlige behov får et ordentligt 

indblik i, hvad det går ud på at få børn, og hvilket ansvar det indebærer. På den måde vil der blive 

færre problemer med tvangsadoptioner i fremtiden.  

Jeg har selv prøvet en babysimulator og fået lov at mærke på min egen krop, at jeg ikke kan magte 

at være forælder til et barn, og at det ville være et alt for stort ansvar for mig. Men det vigtige er, at 

det var min egen beslutning og min egen erfaring. Og på den måde kan jeg også give andre unge 

gode råd om, hvor stor en opgave det er at sætte børn i verden, når man er udviklingshæmmet, og at 

man skal tænke sig godt om. 

Jette Tastesen 
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